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Zendmasten  -  Stralingsmetingen 

Sommigen staan argwanend tegenover de nabijheid van zendmasten voor 
telecommunicatie. Deze masten creëren elektromagnetische straling. Wetenschappelijk 
onderzoek wijst nochtans uit dat er geen onmiddellijk gevaar is voor de lichamelijke 
gezondheid. Het effect op lange termijn moet echter nog verder worden onderzocht. 
Ondanks deze vaststelling blijft de Vlaming met een onzeker gevoel achter.

Europa heeft op 2 april 2009 een resolutie goedgekeurd waarin men aanmoedigt om 
geen zendmasten of hoogspanningskabels toe te laten nabij scholen, 
kinderdagverblijven, rust- en verzorgingstehuizen en gezondheidsinstellingen. Ook het 
Vlaams Parlement keurde op 10 november 2010 een resolutie goed waarbij men 
aandacht en middelen vraagt voor een informatiecampagne, het opvolgen van 
wetenschappelijk onderzoek en voor innovatieve technologie die inzet op lagere 
stralingsniveaus.

De Vlaamse overheid biedt gratis metingen aan voor burgers die op minder dan 150 
meter van een zendantenne wonen. Als het over andere antennes (radar, TV, radio) 
gaat, dan beoordeelt de Milieu-inspectie of een meting noodzakelijk is. Deze aanvraag 
kan worden teruggevonden op de website van het Departement Leefmilieu, Natuur en 
Energie.

Voor het plaatsen van een nieuwe zendmast/antenne zijn verscheidene uitzonderingen 
van kracht, waarbij het niet altijd nodig is om over een stedenbouwkundige vergunning 
te bezitten. Wel is er altijd een conformiteitsattest nodig, geleverd door de Vlaamse 
overheid, waarbij men controleert welke blootstelling de omgeving ondervindt van de 
zendmast.

1. Hoeveel aanvragen voor metingen ontving het Departement Leefmilieu, Natuur en 
Energie in het jaar 2015, 2016 en voorlopig dit jaar?

2. Zijn er regionale verschillen vast te stellen in de cijfers? Graag het aantal aanvragen 
per provincie.

3. Hoeveel omwonenden hebben er op inspraak aangedrongen?

4. Hoeveel klachten werden geregistreerd in het jaar 2015, 2016 en 2017 betreffende 
het plaatsen van nieuwe zendmasten/antennes? Graag een lijst met het aantal 



klachten per provincie en indien mogelijk, over hoeveel gevallen van plaatsing het 
daarbij ging.
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1-2.Het departement Omgeving ontving, per provincie, onderstaand aantal vragen in 
2015, 2016 en 2017: 

Aantal 
meetaanvragen

Antwerpen Vlaams-
Brabant

Limburg West-
Vlaanderen

Oost-
Vlaanderen

Totaal

2015 15 13 5 16 10 59
2016 20 17 7 11 15 70

2017 (tot eind 
oktober)

26 9 11 12 16 74

Totaal 61 39 23 39 41 203

Hieruit blijkt dat uit meer verstedelijkte en dichtbevolkte provincies zoals Antwerpen, 
Oost-Vlaanderen en Vlaams-Brabant veel aanvragen komen. Uit een minder 
verstedelijkt gebied zoals Limburg komen duidelijk minder aanvragen.

3. De meeste gsm-antennes kunnen geplaatst worden zonder stedenbouwkundige 
vergunning, omdat ze op een bestaande constructie geplaatst worden en er dan geen 
vergunning nodig is. Als ‘in beroep gaan’ tegen een stedenbouwkundige vergunning 
als ‘een bezwaar’ wordt aanzien, werd 4 keer een bezwaar ingediend tegen deze 
vergunningen. Deze beroepen gingen steeds over zaken in de provincie Oost-
Vlaanderen.
Voor gsm-antennes moet er altijd een conformiteitsattest aangevraagd worden dat 
aantoont dat de antennes voldoen aan de norm. In deze procedure is geen 
mogelijkheid tot inspraak voorzien omdat het gaat om een technische beoordeling 
die aangeeft of de normen gerespecteerd worden. Vragen om inspraak worden 
daarom niet apart geregistreerd. 
In 2016 werden er 10 vragen geregistreerd en in 2017 tot nu toe 13. In 2015 werd 
pas in de loop van het jaar gestart met de registratie van vragen en is één vraag 
geregistreerd.   

4. Het registratiesysteem van de vragen die aan het departement Omgeving worden 
gesteld, geeft alleen weer of de vraag of de klacht gaat over gsm-antennes. Er wordt 
geen onderscheid per provincie gemaakt omdat het meestal om vragen gaat waarbij 
het adres niet wordt meegegeven door de vraagsteller. In 2015 werd de registratie 
gestart en waren er 3 vragen, in 2016 21 vragen en in 2017 tot nu toe 53 vragen.


